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 Нови Сад, Београд - Лиги социјалдемократа Војводине у политичком смислу одговара
када у интересу војвођанске аутономије завршава оно што не може влада Бојана
Пајтића, али то води девастирању војвођанских институција. Зато је председник ЛСВ
Ненад Чанак и критиковао премијера Војводине.

  

Пајтић би морао бити много агресивнији у односима са републичком владом, јер се на тај
начин може постићи много више за Покрајину. Наше поруке нису „стрелице“ усмерене
против ДС, чак ни против Пајтића, него против индиферентног става војвођанске владе
у односу према републичким органима власти, каже за Данас Бојан Костреш, заменик
председника ЛСВ.

  

Да ли је Лига одлучила с ким ће изаћи на предстојеће изборе на локалном,
покрајинском и републичком нивоу?

  

- Нема разлога да ЛСВ на покрајинске и локалне изборе у Војводине не изађе у
коалицији Заједно за Војводину. На жалост, неке мање партије нису успеле да се
пререгиструју, па ћемо видети шта ће то значити. Ако не будемо ишли у коалицији, онда
ћемо самостално. На републичком нивоу, мислим да је реално да идемо у коалицији са
ДС, јер се слажемо око принципа на којима је формирана републичка влада.

  

Када ће се о томе коначно одлучити? Када ћете разговарати с ДС?

  

- О томе одлучују председници странака, а председници Лиге и демократа и иначе имају
врло интензивне и честе контакте, невезано за ово питање нових коалиција. ЛСВ ће
између 15. јануара и 10. фебруара имати програмски конгрес на којем ћемо донети
одлуку о програму и основним циљевима који ће бити приоритет у наредном периоду.
Најважније јесте то да ћемо на основу анализе урађеног и пројекције циљева
дефинисати наше коалиционе партнере. Колико познајем Лигу, готово је извесно да
ћемо самостално изаћи на локалне и покрајинске изборе, а да нам је ДС за сада
најближи партнер на републичком ниво.
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Шта би могло да поквари односе са ДС? Тражи ли Лига неке гаранције за улазак у
коалицију?

  

- Не тражимо никакве гаранције од ДС, зато што мислим да је време гаранција прошло.
Прилично је погрешно тражити гаранције у Србији јер је политичка ситуација толико
турбулентна да се понекад и најбољи договор с најбољим намерама не може спровести
због околности на терену.

  

Колико ће евентуално непоштовање договора Чанак - Цветковић о враћању имовине
Војводини утицати на вашу одлуку? Кажете, и најбољи договори се некада не могу
реализовати. 

  

- Свакако да би непоштовање тог договора у великој мери угрозило наше односе.
Укључен сам у реализацију тог договора и могу рећи да сам задовољан тајмингом којим
се спроводи. Када смо задали рок од шест месеци, а он истиче 1. марта, тада се
коментарисало да је то прекратко време за такав посао. Према информацијама које сада
имам, највећи део договореног биће реализован до краја јануара или средином
фебруара.

  

Ваш председник Чанак недавно је оштро критиковао Бојана Пајтића, председника
војвођанске владе из редова ДС. Зашто Лига напада војвођански ДС, када на
републичком нивоу добро сарађујете? 

  

- Ми добро сарађујемо са ДС и на локалном нивоу и у Покрајини. Не критикујемо ми ДС,
него Владу Војводине и људе који је воде, и то не зато што имамо нешто против тих
људи, него зато што је, из лигашког угла гледано, много логичније да је премијер
Војводине сео с премијером Србије и договорио оно што је договорио један страначки
лидер. Да будем потпуно искрен, нама у политичком смислу одговара када ЛСВ заврши
оно што не може Влада АПВ, али је то девастирање војвођанских институција, а Лиги је
на првом месту дефинисање јаких институција Војводине. Зато је председник Лиге
критиковао премијера Војводине. То није стрелица усмерена ни према ДС, чак ни према
Бојану Пајтићу, већ је наша мета индиферентни став војвођанске владе у односу према
републичким органима власти. Ево још једног питања због којег критикујемо Владу
Војводине, а то је да закон о финансирању Покрајине не постоји. Шта ће се десити када
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Лига у реалном року изађе с предлогом тог закона? Да ли ће се опет војвођанска влада
обрушити на ЛСВ или ће себе погледати у огледало и рећи да је она то требала да уради
јер је то њен посао?

  

Шта очекујете да ће се догодити? 

  

- Ако неко не ради свој посао на начин на који ми мислимо да треба, ми ћемо то и рећи.
Пајтић мора бити много агресивнији у односима са републичком владом, јер се на тај
начин може постићи много више.

  

Чанак је критиковао и ЛДП, а они су му одговорили да је Лига оруђе у рукама ДС.
То тако и делује, јер добро сарађујете с ДС на републичком нивоу, а критикујете
војвођанске институције, које води човек из ДС који нема довољну подршку
Београда.

  

- Погрешна је констатација да Пајтић нема подршку из Београда, јер да је нема, не би
био на месту на којем се налази.

  

Имате ли ви подршку Београда у критици Пајтића?

  

- Није ту уопште питање некакве подршке Београда. Ми смо аутономаши баш зато да не
бисмо зависили од Београда. То што се не слажемо с одређеним потезима ДС у
Војводини, никако не значи да не сарађујемо. Има пуно тема о којима једнако мислимо и
на којима заједно радимо, али оне нису медијски интересантне. А када је реч о
критикама ЛДП, желим рећи да би ЛДП једном за промену могао да пређе цензус у
Војводини, Новом Саду, Зрењанину или било ком граду у Покрајини, па онда нека
слободно коментарише политичку сцену. Чињеница да они не успевају да пређу цензус,
говори о томе шта Војвођани мисле о њима и њиховој политици у Војводини.

  

Ненад Чанак је за наш лист рекао да не бежи од места покрајинског премијера,
уколико то буде тражено. Ко то од њега може да тражи?
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- На конгресу ћемо дефинисати и кандидатску листу. Формално, да би Чанак био
кандидат за било шта, мора да га подржи Главни одбор ЛСВ, а ако га ГО подржи, ми
ћемо га кандидовати и мислим да је то реална опција. Следећи корак су грађани и
грађанке Војводине. Да би Лига имала премијера, мора да има више гласова него на
прошлим изборима. Ми смо тада освојили око десет одсто, а ДС око 30 и зато су
демократе добиле премијера. Ако Лига повећа број гласова и приближи се ДС или их
победи, онда ћемо тражити место премијера Војводине.

  

Било је ситуација у скоријој прошлости да странка која не победи добије
премијерско место у договору с оном која је победила. Можете ли се о томе
договорити с ДС?

  

- Не бих упоређивао Ненада Чанка и Војислава Коштуницу.

  

(Данас)
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